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A la Casa Consistorial de la Vila de Ripollet, el dia 25 de febrer de 2010, essent les 
19.30 hores, es constitueix el Ple de la Corporació Municipal, per tal de celebrar sessió 
pública ordinària, amb l’assistència de les persones que a continuació s’indiquen, 
prèviament convocades a l’efecte: 
 
President:  
- Sr. Juan  Parralejo Aragoneses, alcalde.  
 
Regidors/es, senyors/es: 
Pel grup municipal PSC: 
- Rosa Maria Martín Arjona,  
- Fernando Tornel Lloreda,  
- Inmaculada Viera Hernández,  
- Maria Lladó Leal,  
- Alberto Castro Belmonte,  
- Maria del Mar Viera Hernández, 
- Rosa Espàrrach Vilalta  
- i Antoni Josep Francolí Francisco. 
 
Pel grup municipal COP-CPR: 
- Jacint Padró Rigat,  
- Eduardo Giménez García,  
- Maria Ruiz Ruiz 
- i Jordi Martínez Lloveras. 
 
Pel grup municipal Popular: 
- Pere Calviño Carmona,  
- Víctor Diéguez García, 
- Francisco Jiménez Gutiérrez 
- i Rosa Maria Hernández Bayó.  
 
Pel grup municipal CiU: 
- Xavier Peñarando Morea,  
- Joan Fandos de Miguel 
- i Gemma Edo Aguado. 
 
S’excusa d’assistir-hi el regidor senyor José Luís Muñoz Moreno, del COP-CPR. 
 
Estan assistits per mi, el vicesecretari en funcions de secretari, Víctor Siles Marc, que 
dono fe de l’acte; hi és també present la interventora habilitada senyora Teresa Gorina 
Roca. 
 
La Presidència declara oberta la sessió al haver-hi quòrum suficient, s’entra a conèixer 
els assumptes següents que integren l’ordre del dia, i s’adopten els acords corresponents 
per unanimitat dels assistents, llevat que en ells s’assenyali expressament la votació 
efectuada i el seu resultat: 
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Ordre del dia  
 
1. Aprovació actes sessions 14/2009 de 22 de desembre i 1/2010 de 28 de gener. 
2. Despatx d’ofici. 
3.  Reserva de facultats per a realitzar determinades actuacions en matèria de recaptació. 
4. Cessió de terrenys a CatSalut per a la construcció de l’Hospital Comarcal Ernest 
Lluch. 
5. Aprovació del Pla Local de Joventut de Ripollet 2009-2011. 
6. Mocions: 

. Relativa a vals descompte per a pensionistes de Ripollet. (Presentada pel PP 
amb R/E núm. 1695) 

7. Precs i preguntes. 
- - - - 

 
 
1. APROVACIÓ ACTES SESSIONS 14/2009 DE 22 DE DESEMBRE I 1/2010 DE 
28 DE GENER 
Aprovar els esborranys de les actes núms. 14/2009 i 1/2010, corresponents a les 
sessions dels dies 22 de desembre i 28 de gener, respectivament.- 
 
 
2. DESPATX D’OFICI 
 
Restar assabentats de: 
- L’acord núm. 14 de la Junta  de Govern Local de l’1 de febrer de 2010, pel qual es 
rectifica error material comès en el acord d’aprovació del projecte d’inversió 
“Instal.lació sistemes estalvi aigua manteniment zones verdes municipals”. 
- L’acord núm. 19 de la Junta de Govern Local de l’1 de febrer de 2010, pel qual 
s’aprova la realització del projecte d’inversió “Construcció d’un tram xarxa general 
sanejament entorn polígon industrial El Martinet”. 
- La resolució de l’Alcaldia núm. 1555/09, per la qual s’aprova l’expedient de 
modificació de crèdits núm. 16/2009, tramitat per ampliació de crèdits per un import de 
131.757’55 €. 
- La resolució de l’Alcaldia núm. 74/2010, per la qual es declara al treballador de la 
plantilla laboral fixa d’aquest Ajuntament, senyor Ángel Valero Martínez, en situació de 
jubilació total, per complir els 65 anys d’edat. 
- La resolució de l’Alcaldia núm. 75/2010, per la qual es contracta interinament al 
senyor Enrique Tauste Plaza, com a Oficial 1a-polivalent, per a cobrir temporalment la 
plaça que quedarà vacant d’aquesta categoria, prevista a la plantilla de personal laboral 
fix. 
- La resolució de l’Alcaldia núm. 118/2010, per la qual s’aprova l’expedient de 
modificació de crèdits núm. 1/2010, tramitat per ampliació de crèdits per un import de 
1.271.735’30 €. 
- La resolució de l’Alcaldia núm. 119/2010, per la qual s’aprova l’expedient de 
modificació de crèdits núm. 2/2010, tramitat per ampliació de crèdits per un import de 
1.242.199’99 €. 
- La resolució de l’Alcaldia núm. 149/2010, per la qual s’aprova l’expedient de 
modificació de crèdits núm. 3/2010, tramitat per ampliació de crèdits per un import de 
400.032’31 €. 
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3. RESERVA DE FACULTATS PER A REALITZAR DETERMINADES 
ACTUACIONS EN MATÈRIA DE RECAPTACIÓ 
Vista la proposta d’alcaldia, amb el vist i plau de la interventora municipal i d’acord 
amb el dictamen de la Comissió Informativa de Serveis Centrals s’acorda: 
 
Primer.- Especificar que, en relació als acords municipals adoptats amb anterioritat a 
aquesta data, relatius a la delegació en la Diputació de Barcelona de facultats de gestió, 
liquidació, inspecció i recaptació dels tributs municipals i altres ingressos de dret públic, 
l’Ajuntament es reserva la facultat de realitzar per si mateix i sense necessitat d’avocar 
de forma expressa la competència, les facultats d’aprovar determinades actuacions 
singulars de recaptació, concedir beneficis fiscals, realitzar liquidacions per determinar 
els deutes tributaris o aprovar l’anul·lació, total o parcial, de les liquidacions, respecte 
d’alguns dels tributs o ingressos de dret públic la gestió dels quals ha estat delegada en 
la Diputació de Barcelona, quan circumstàncies organitzatives, tècniques, o de 
distribució competencial dels serveis municipals, ho facin convenient. 
 
Segon.- El present acord haurà de notificar-se a la Diputació de Barcelona, als efectes 
escaients. 

- - - - 
 
L’acord s’adopta per 12 vots a favor i 8 abstencions, aquestes dels regidors integrats en 
els grups municipals del COP-CpR i Popular. 
 
La senyora Inmaculada VIERA exposa suscintament la proposta. Indica que 
l’Ajuntament té delegades facultats de recaptació i gestió d’alguns impostos municipals 
a l’Organisme de Gestió Tributària de la Diputació. La Diputació fa un tractament 
genèric de la gestió, amb aquest acord es recuperen certes facultats delegades per tal de 
poder fer un tractament més ajustat a les ordenances fiscals del municipi, en alguns 
casos. Com a exemple fa esmena a la tramitació de petició de fraccionaments en el 
pagament de tributs, en el que s’exigeix el dipòsit d’una garantia. 
 
El senyor Víctor DIÉGUEZ demana explicacions i aclariments envers al text de la 
proposta pel seu contingut eminentment tècnic. Entén que l’Ajuntament el que pretén és 
cobrar i amagar la ma i que l’acord evidencia que hi ha quelcom, en la gestió dels 
tributs, que no funciona prou bé. Considera que el més apropiat hagués estat arribar a un 
altre acord amb la Diputació ja que amb la proposta d’acord es deixa indefensos als 
veïns. 
 
El senyor Jordi MARTÍNEZ avança que el seu vot serà l’abstenció per no estar d’acord 
amb la delegació de la gestió tributària a la Diputació, cobrant per la gestió; espera que 
les Diputacions s’extingeixin i que les vagueries assumeixin aquesta funció. 
 
 
4. CESSIÓ TERRENYS A CATSALUT PER A LA CONSTRUCCIÓ DE 
L’HOSPITAL COMARCAL ERNEST LLUCH 
Mitjançant resolució del conseller de Política Territorial i Obres Públiques de data 12 de 
gener de 2009, es va aprovar definitivament la modificació puntual del Pla general 
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metropolità del sector discontinu Redosa Vallençana Baixa, dels termes municipals de 
Montcada i Reixach, Cerdanyola del Vallès i Ripollet.(DOGC 30 de gener de 2009) 
 
Un dels objectius a assolir amb la modificació és, en l’àmbit anomenat Redosa, 
l’ordenació del front del tram de la carretera N-150, tot establint la cessió en la banda 
est d’aquesta d’una gran peça de terreny qualificada d’equipament per implantar-hi un 
centre sanitari. 
 
La Mancomunitat Intermunicipal de Cerdanyola del Vallès-Ripollet-Montcada i 
Reixach, en data 10 de juliol de 2009 va resoldre el concurs per a seleccionar la 
proposta d’idees per al posterior desenvolupament del projecte per a la construcció d’un 
nou Hospital comarcal a l’àmbit de la Mancomunitat Cerdanyola-Ripollet-Montcada i 
Reixac (BOPB de 22 de juliol  2009). 
 
Per tal de fer plausible la construcció del centre hospitalari, el Servei Català de la Salut 
mitjançant ofici de data 12 de febrer de 2010, ha sol·licitat la cessió de la finca de 
titularitat municipal de 17.365 m2, i les dues parcel·les de titularitat particular, 
assenyalades com PG6-PL6 i PG 6-PL9 del plànol parcel·lari de la modificació, totes 
elles situades al terme municipal de Ripollet 
 
Part dels terrenys on s’ha de projectar el nou Hospital, i que són de titularitat de 
l’IMPSOL, concretament 17.741,59 m2, ja han estat cedits de forma gratuïta i 
anticipada a favor del Servei Català de la Salut, per acord del Consell d’Administració 
de l’IMPSOL de data 16 de desembre de 2009.  
 
Els terrenys de titularitat municipal que cal cedir a CatSalut per a la projecció de 
l’Hospital són els que es descriuen en l’informe de l’arquitecte municipal, la part que 
interessa es transcriu a continuació: 
 
<<La part de finca a cedir és de 17.365,01 m2, sensiblement plana, de forma irregular i 
amb els següents límits: llinda al nord, amb una línea corba d’uns 120 metres de 
llargada amb resta de finca qualificada de zona verda (clau 6b); al nord-est, amb línea 
recta d’uns 240 metres de llargada amb resta de la finca qualificada com a zona de 
protecció de sistema general viari (clau 9) i a l’est amb línea corba continuació de 
l’anterior, d’una llargada aproximada de 50 metres també amb resta de finca qualificada  
de zona de protecció de sistema general viaria (clau 9); al sud, amb línea corba irregular 
d’una llargada aproximada de 280 metres i que llinda amb l’antiga fàbrica REDOSA, 
aquest límit de propietat, correspon amb el límit de terme municipal amb Montcada i 
Reixac; a l’oest amb finques particulars propietat dels senyors Sallent i Carrión, amb 
línea recta de, aproximadament, 86 metres. 
 
Aquesta finca forma part d’una finca més gran de superfície segons registre de la 
propietat, de  22.867 m2 i propietat de l’Ajuntament de Ripollet, inscrita al registre de la 
propietat de Cerdanyola del Vallès sota el número 20263, tom 1554, llibre 536, foli 19; 
qualificada, pel vigent planejament en la major part d’equipament sanitari, clau 7b, en 
part de zona verda, clau i amb els següents límits: llinda al nord, amb una línea corba 
d’uns 125 metres de llargada amb el riu Sec; al nord-est, amb línea recta d’uns 250 
metres de llargada amb tanca de protecció de l’autopista C-58 i a l’est amb línea corba 
continuació de l’anterior, d’una llargada aproximada de 50 metres amb de zona de 
protecció dels vials de sortida i entrada de l’autopista C-58; al sud, amb línea corba 
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irregular d’una llargada aproximada de 280 metres i que llinda amb l’antiga fàbrica 
REDOSA, aquest límit de propietat, correspon amb el límit de terme municipal amb 
Montcada i Reixac; a l’oest amb finques particulars propietat dels senyors Sallent i 
Carrión, amb línea recta de, aproximadament, 86 metres.>> 
 
Per tant, es fa necessari amb caràcter previ a la cessió, segregar de la finca matriu la 
finca a cedir a CatSalut. 
 
FONAMENTS DE DRET 
 
La cessió gratuïta de béns només és prevista per als béns patrimonials, restant exclòs per 
als de naturalesa demanial, tal com resulta de l’art. 211 del Decret Legislatiu 2/2003 de 
28 d’abril pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya, així com l’art. 49 i següents del Decret 336/1988, de 17 d’octubre, pel qual 
s’aprova el Reglament del patrimoni dels ens locals. 
 
En el present cas, com es vulgui que la finca a cedir descrita anteriorment té naturalesa 
de bé demanial, per aplicació de l’art. 21.1a) del citat Decret 336/1988, es fa necessari 
tramitar prèviament el procediment d’alteració de la qualificació jurídica per tal de 
qualificar-lo com a bé de naturalesa patrimonial i així poder realitzar la cessió. 
 
Pel que fa a la tramitació de l’alteració de la qualificació jurídica, l’art. 20 del Decret 
336/1988, així com l’art. 81 de la Llei 7/1985 de 2 d’abril, reguladora de les Bases de 
règim local, i l’art. 204 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, exigeix que en 
l’expedient s’acrediti l’oportunitat i la legalitat; així mateix atribueix la competència al 
ple, exigint el vot favorable de la majoria absoluta del nombre legal de membres de la 
corporació. L’oportunitat de l’alteració del bé en els termes expressats està motivat en la 
necessitat de cedir-lo a una altre administració pública als efectes de destinar-lo a 
equipament sanitari, concretament la construcció d’un hospital. 
 
Pel que fa a la cessió del bé, un cop qualificat de patrimonial, l’art. 49 i 50 del Decret 
336/1988, i l’art. 211 a 214 del Decret Legislatiu 2/2003, estableixen que la cessió 
gratuïta de béns patrimonials a altres administracions o entitats públiques requereix la 
prèvia tramitació d’un expedient en el que es determini la finalitat de la cessió, que 
aquesta es fa en benefici de la població de l’ens local, i la justificació que la finalitat de 
la cessió no es pot assolir mantenint l’ens local el domini dels béns ni constituint sobre 
aquest cap dret real. Així mateix exigeix que l’acord de cessió s’adopti per majoria 
absoluta del nombre legal de membres de la corporació. 
 
Quant a la conveniència de procedir a la cessió en precari, cal indicar, en primer lloc, 
que l’esmentat bé no s’està utilitzant per cap servei municipal ni és previsible la seva 
necessitat d’utilització en un futur. Així mateix la finalitat de la cessió és la construcció 
per Cat Salut d’un centre hospitalari d’àmbit comarcal, que comportarà una proximitat 
dels serveis sanitaris als ciutadans de Ripollet. 
 
Altrament cal dir que si bé és cert que  l’acord d’alteració de la qualificació jurídica del 
bé, convertint-lo en patrimonial, ha de precedir la cessió a precari del bé, no és menys 
cert que l’art. 75 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre de Règim jurídic de les 
administracions públiques i del procediment administratiu comú, consagra el principi de 
celeritat, en virtut del qual s’acordaran en un sol acte tots els tràmits que, per la seva 
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naturalesa, admetin una impulsió simultània i no en sigui obligatori el compliment 
successiu. Així doncs, és plausible  la tramitació simultània d’ambdós expedients si bé 
amb el ben entès que la resolució definitiva de la cessió gratuïta i a precari restarà 
condicionat a l’efectiva qualificació del bé com a patrimonial. 
 
D’altra banda, en relació a la cessió de les parcel·les de titularitat privada situades al 
terme municipal de Ripollet, cal indicar que el Ple de l’ajuntament de Ripollet en sessió 
de data 23 de juliol de 2009, va reconèixer a l’IMPSOL la condició d’administració 
actuant i, en conseqüència com a entitat urbanística especial d’aquest Ajuntament per a 
la formulació, tramitació i gestió del planejament de gestió del planejament del sector 
discontinu REDOSA VALLENÇANA BAIXA, en el mateix acord es va prestar 
conformitat a la cessió anticipada i directa per part de l’Impsol a favor del Departament 
de Salut de la Generalitat de Catalunya o òrgan depenent d’aquest, del sòl amb destí per 
a la implantació de l’Hospital Comarcal que forma part de les cessions obligatòries i 
gratuïtes incloses en l’àmbit d’actuació, facultant alhora a l’esmentat institut per que 
procedís de forma directa a la cessió. Aquest nomenament fou acceptat pel Consell 
d’Administració de l’IMPSOL en sessió celebrada el 22 d’octubre de 2009. Per tant, la 
cessió de les finques de titularitat privada amb destí per a la implantació de l’Hospital 
comarcal correspon a l’administració actuant avantdita. 
 
Vistos els informes i altre documentació que consta a l’expedient, vist l’informe de la 
Comissió informativa de serveis personals, i en exercici de les competències que 
atribueix al ple la Llei 7/1985, de 2 d’abril de bases de règim local, s’acorda: 
 
Primer- Segregar la parcel·la de 17.365,01 m2 que es descriu a continuació de la finca 
de titularitat municipal, denominada Finca V en la reparcel·lació voluntària del polígon 
d’actuació urbanística del sector discontinu “La Ferreria i Font Pudenta” de Montcada i 
Reixach i Ripollet, inscrita al Registre de la propietat de Cerdanyola del Vallès sota el 
número 20263, tom 1554, llibre 536, foli 19; i amb una superfície total de 22877 m2. 
 
La descripció de la finca segregada és la següent: finca de 17.365,01 m2, sensiblement 
plana, de forma irregular i amb els següents límits: llinda al nord, amb una línea corba 
d’uns 120 metres de llargada amb resta de finca qualificada de zona verda (clau 6b); al 
nord-est, amb línea recta d’uns 240 metres de llargada amb resta de la finca qualificada 
com a zona de protecció de sistema general viari (clau 9) i a l’est amb línea corba 
continuació de l’anterior, d’una llargada aproximada de 50 metres també amb resta de 
finca qualificada  de zona de protecció de sistema general viaria (clau 9); al sud, amb 
línea corba irregular d’una llargada aproximada de 280 metres i que llinda amb l’antiga 
fàbrica REDOSA, aquest límit de propietat, correspon amb el límit de terme municipal 
amb Montcada i Reixac; a l’oest amb finques particulars propietat dels senyors Sallent i 
Carrión, amb línea recta de, aproximadament, 86 metres. 
 
Segon.- Incoar l’expedient d’alteració de la qualificació jurídica de la finca segregada 
d’ús públic que passarà a ser bé patrimonial, per tal de cedir-la al Servei Català de la 
Salut, ens públic adscrit al Departament de Salut de la Generalitat de Catalunya, de 
conformitat amb allò que estableix l’art. 20 del Decret 336/1988 de 17 d’octubre, pel 
qual s’aprova el Reglament del Patrimoni dels Ens Locals. 
 
Tercer.- Incoar expedient administrari de cessió gratuïta a favor del  Servei Català de la 
Salut, ens públic adscrit al Departament de Salut de la Generalitat de Catalunya de la 
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parcel·la segregada descrita en l’apartat primer, i que es destinarà a la construcció de 
l’Hospital Comarcal Ernset Lluch. Es produirà la reversió automàtica del terreny cedit 
al patrimoni de l’Ajuntament de Ripollet en els terminis i circumstàncies que es detallen 
en l’art. 50 del RPEL.  
 
Quart.- Donar trasllat de l’ofici de la Directora de l’Àrea de Patrimoni de Cat Salut, a 
l’IMPSOL per tal que en qualitat d’administració actuant realitzi les actuacions que 
consideri pertinents envers la cessió de les parcel·les de titularitat particular situades al 
terme municipal  de Ripollet afectades per la construcció de l’Hospital. 
 
Cinquè.- Notificar els precedents acords a CatSalut i a l’IMPSOL i sotmetre’ls a 
información pública pel Termini de trenta dies, mitjançant anunci que s’exposarà en el 
tauler d’anuncis de l’Ajuntament i s’inserirà en el BOPB i en el DOGC. Durant aquest 
Termini es podran presentar les al·legacions i els suggeriments que es considerin 
pertinents. 

- - - -  
 
El senyor ALCALDE recorda que el mes de febrer del 2009 s’aprovà la modificació 
puntual del Pla General Metropolità, sector Redosa Vallençana baixa, preveien 
l’equipament per a construir un Hospital. Els terrenys afectats per l’esmentat 
equipament, situats al terme municipal de Montcada ja han estat cedits a CatSalut, per 
tant ara correspon iniciar els tràmits per a cedir els terrenys situats a Ripollet. 
 
El senyor Pere CALVIÑO avança que el seu vot serà a favor i indica que sempre tindrà 
el seu recolzament qualsevol actuació que tingui per objecte posar en marxa l’hospital, 
això però no impedeix que sigui crític amb la gestió de l’hospital i en aquesta línia 
recorda que l’obra encara no s’ha iniciat i que hi ha molts endarreriments, així mateix 
indica que als pressupostos de la Generalitat no hi ha cap partida prevista per a la 
construcció de l’hospital. 
 
 
5. APROVACIÓ DEL PLA LOCAL DE JOVENTUT DE RIPOLLET 2009-2011 
Vist l’informe tècnic emès pel Cap de Joventut en data 9 de febrer de 2010, a proposta 
del regidor delegat de joventut i d’acord amb el dictamen de la Comissió Informativa de 
Serveis Personals, s’acorda: 
 
Primer.- Aprovar  el Pla Local de Joventut de Ripollet 2009-2011. 
 
Segon.- Trametre una còpia del Pla Local de Joventut de Ripollet 2009-2011a la 
Secretaria de Joventut del Departament d’Acció Social i Ciutadania de la Generalitat de 
Catalunya. 

- - - - 
 
L’acord s’adopta per 12 vots a favor i 8 en contra, aquests dels regidors integrats en els 
grups municipals del COP-CpR i Popular. 
 
El senyor Ferran TORNEL exposa suscintament el que ha estat el Pla Local de Joventut 
els anys 2005 a 2008. Indica que els objectius del Pla Local de Joventut són simples i 
alhora complicats; destaca com a principal objectiu del 2010 la creació de serveis 
complets a l’abast del jovent. Destaca que en la redacció del Pla Local de Joventut han 
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participat diferents grups i associacions citant entre d’altres els skaters, l’Estel, el grup 
Diables... A continuació exposa per què ha servit el Pla Local de Joventut, tot recordant 
que al 2003 l’Ajuntament només rebia 2.000 € de subvenció i que a l’any 2009 s’han 
rebut prop de 30.000 €. Així mateix recorda que el pressupost de Joventut s’ha 
multiplicat per set en els darrers anys i destaca la creació de sales d’estudi nocturn, amb 
un considerable nombre d’usuaris; la creació de dos cafetins, que participa en la Llei de 
Barris, així com altres activitats i campanyes promogudes des del Departament de 
Joventut, com la Gibrelleta. 
Insisteix que l’objectiu del Govern és impulsar les polítiques de joventut participativa al 
cent per cent, com a exemple fa esment a la taula d’autogestió dels grups d’assaig així 
com al Pacte per a l’educació en el lleure i la participació de les AMPAS en moltes 
activitats. Retreu a l’oposició que des de fa temps no participen en les polítiques de 
joventut i que aquesta participació ha minvat des de que Joventut es gestiona 
directament per l’Ajuntament, per això demanen una participació més activa, per últim 
agraeix a l’equip de Joventut que ha participat en la redacció del Pla. 
 
El senyor Víctor DIÉGUEZ indica que és notori el disgust amb les polítiques de 
joventut de l’equip de govern, per al PP la política de joventut de l’Ajuntament es 
caracteritza per menjar el coco als joves. Retreu la poca participació en les polítiques de 
joventut i que la participació en el sí del Consell de joventut és inexistent. Trasllada el 
descontent de la població amb les polítiques de joventut, tal i com ha reconegut el 
regidor socialista. A continuació relaciona les tres fases del Pla Local de Joventut: Una 
primera fase al 2009 de redacció i anàlisi del Pla; una segona fase al 2010-2011 
d’aplicació del Pla i una tercera fase 2011 d’avaluació del Pla, avança que en aquesta 
última fase l’avaluació recollirà el fracàs en les polítiques de joventut.  
 
La senyora Maria RUÍZ retreu al govern que com és habitual no fa autocrítica; el mateix 
regidor de joventut reconeix que el Consell no funciona. Diu que el Pla és per a riure i 
que la participació no és passar una enquesta sinó construir conjuntament; retreu que el 
Pla s’hagi elaborat per una empresa privada i que no s’exposi al públic. Considera que 
el primer Pla ha estat un fracàs. 
 
El senyor Ferran TORNEL dirigint-se al senyor Diéguez diu que respecta la seva 
intervenció si bé, en altres àmbits, com en cultura, el PP participa bé, cosa que no 
succeeix en l’àrea de joventut. 
Dirigint-se a la senyora Ruíz puntualitza que millorar una cosa  no vol dir que no 
funcioni; pel que fa a l’empesa privada que ha elaborat el Pla Local, desconeix el cost 
que això ha suposat però que si li hagués interessat a temps, ho hagués pogut saber per 
tractar-se d’una informació pública. 
Pel que fa al que es diu de que les entitats no van voler participar en el primer Pla Local 
de Joventut i el Consell, aclareix que va ser una única entitat la que no va voler 
participar-hi i dels partits també únicament un, el d’ella, no va voler participar-hi. 
 
El senyor Víctor DIÉGUEZ diu que difícilment pot participar i que el Patronat 
Municipal de Cultura ha perdut la J de joventut. Recorda que el PP ha fet un informe 
envers al Casino que es va consultar, entre d’altres amb els joves, i tant és així que ni 
tant sols ho van presentar ells com a partit perquè hi estaven tan d’acord que ho va 
presentar el president de Noves Generacions de Ripollet.  
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La senyora Maria RUÍZ pregunta quines entitats han participat en el Consell i considera 
que el senyor Ferran Tornel no pretén incentivar la participació de les entitats, les quals 
estan desmotivades perquè saben que les seves propostes no aniran enlloc. Demana més 
democràcia participativa i menys democràcia autoritària. 
 
 
6. MOCIÓ RELATIVA A VALS DESCOMPTE PER A PENSIONISTES DE 
RIPOLLET (Presentada pel PP amb R/E núm. 1695), amb les següents propostes: 
 
Proposen que es faciliti des de l’Ajuntament un val descompte als pensionistes de 
Ripollet. 
 
Característiques bàsiques: 
 
-Un val únic amb el mateix valor per cada persona que acrediti ser pensionista i estar 
empadronat a Ripollet amb anterioritat a l’any 2008. 
- Protocol d’acreditació i repartiment efectiu dels vals en oficines municipals de forma 
similar a la que es venia realitzant per a lots nadalencs. 
- Establiment i exposició pública del termini de validesa i els mecanismes de recollida i 
d’ús del val. 
- Anunci en els mitjans de comunicació públics i privats de Ripollet de les condicions 
d’aquesta iniciativa. 
A tal efecte i amb anterioritat realitzar les tasques prèvies de: 
- Habilitar els recursos econòmics precisos des de l’Ajuntament així com aportacions 
d’altres entitats i empreses que desitgin col.laborar amb el doble objectiu d’ajut social i 
de promoció comercial local. 
- Acordar amb la major quantitat possible de comerciants els mecanismes d’informació, 
control i verificació de l’ús dels vals exclusivament en el Mercat i els comerços de 
Ripollet. 
 

- - - - 
 
La moció es rebutja per haver obtingut únicament 4 vots a favor dels regidors del grup 
Popular i 16 en contra dels regidors integrats en els grups del PSC, COP-CpR i CiU. 
 
El senyor Víctor DIÉGUEZ exposa suscintament la moció. 
 
El senyor Xavier PEÑARANDO diu que més que una moció del PP és una moció 
populista, força habitual en el PP. Considera que no és estrictament una moció i retreu 
que no reculli un estudi econòmic acurat. Recorda que fa dos mesos es van aprovar els 
pressupostos i que és en aquell moment quan s’havia d’haver presentat la proposta. Li 
sorprèn que es connecti la moció amb la festa dels avis, especialment tenint en compte 
que sempre ha estat criticada pel PP. Així mateix diu que la moció mostra una visió 
arcaica dels pensionistes i que cal diferenciar les persones que tenen dificultats de les 
que no. Considera que la moció està mancada de rigor i anàlisi i diu que hi ha 
pensionistes amb ingressos superiors als 1.000 € sense càrregues hipotecàries i que hi ha 
no pensionistes, amb dificultats econòmiques. D’altra banda mostra la seva sorpresa pel 
fet que la moció parli de promoció del servei local quan el PP no va votar a favor de la 
moció per a defensar el comerç local. Per últim recorda les campanyes promocionals del 
comerç local que fa el govern, així com les activitats que es fan al poliesportiu per a la 
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gent gran i que les quotes del poliesportiu estan en funció dels ingressos dels 
pensionistes. 
 
El senyor Jacint PADRÓ considera que per a fer front a la crisi no s’ha de prendre 
aquest tipus de mesures amb un clar caràcter demagògic. Insisteix en la necessitat i 
conveniència d’analitzar els motius que han donat peu a la crisi, tot citant l’especulació 
urbanística i financera. Considera que s’hauria de preparar un Pla municipal anticrisi, 
solidari i que busqui fons per a ajudar a les persones que ho necessiten. Finalment, 
proposa una reducció dels ingressos dels càrrecs electes per destinar-los a polítiques 
anticrisi. 
 
La senyora Rosa Ma. MARTÍN adverteix que formalment la moció es podria haver 
rebutjat perquè el Reglament orgànic municipal exclou aquelles mocions que 
requereixin tràmit administratiu previ, tal i com succeeix amb la moció presentada. Diu 
que la moció evidencia la política populista del PP, proposant coses que no es fan quan 
estan governant i recorda que quan governava el PP es van congelar les pensions. 
Recorda les serioses polítiques socials del govern com el programa de gent activa, el 
casal d’avis, l’aula universitària o les activitats per a jubilats que organitza el Patronat 
municipal d’esports; reconeix però que hi ha avis que a causa dels seus ingressos no es 
poden beneficiar d’aquests serveis i en aquesta línia recorda que hi ha el servei 
d’assistència domiciliària o el servei de teleassistència gratuïta, entre d’altres ajuts 
socials, per a les persones que ho necessiten. Reconeix que les polítiques del PP són 
diferents de les polítiques de l’equip de govern i que, en aquests moments, els jubilats és 
el sector de població més estable econòmicament, per això el govern ajuda a qui 
realment ho necessita. 
 
El senyor Víctor DIÉGUEZ diu que la moció del PP és compatible amb plans anticrisi i 
amb les activitats que es porten a terme. L’objecte de la moció és aportar una nova idea. 
Retreu al govern que aprofiti la moció presentada per a criticar al PP sense fer cap 
aportació nova; i insisteix en que les ajudes per a la gent gran no es poden posposar. 
Retreu al govern que no s’hagi esforçat en pactar i consensuar el text de la moció per a 
poder-lo aprovar. Dirigint-se al senyor Peñarando, li recorda que tot el que ha fet des del 
Patronat d’esports ha estat eximir de pagar la quota als jubilats. 
 
El senyor Xavier PEÑARANDO recorda que hi ha un pacte de govern on es recullen els 
compromisos electorals a realitzar i que la moció presentada pel PP no ha obtingut el 
recolzament de cap grup municipal. Insisteix que els pensionistes són dels pocs 
col.lectius que tenen els seus ingressos garantits. Finalment agraeix la intervenció del 
senyor Padró, si bé puntualitza que la crisi no és una qüestió municipal, reconeix que 
sempre es pot fer més però que el govern està treballant amb mesures per a pal·liar els 
efectes de la crisi tot recordant les partides socials que s’han incrementat durant el 
pressupost vigent així com els plans municipals d’ocupació. 
 
El senyor Jacint PADRÓ puntualitza que en el seu moment van aplaudir la decisió del 
govern de suprimir els regals de Nadal per als avis. Aclareix que durant la seva 
intervenció en cap moment ha dit que el govern no hagi fet res i destaca que el seu to ha 
estat en tot moment de conciliació.  
 
La senyora Rosa Ma. MARTÍN demana al senyor Diéguez que no s’enfadi i li recorda 
que ell té tot el dret a presentar mocions i els grups municipals a consensuar-les si hi 
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estan d’acord o a votar en contra en cas contrari, tal i com succeeix en el present cas. 
Confirma que efectivament han aprofitat la moció per a exposar els programes i 
actuacions socials que ha impulsat l’equip de govern. 
 
El senyor Víctor DIÉGUEZ diu que la mecànica normal és que quan un grup presenta 
una moció es posi en comú amb els altres grups i es treballi per a consensuar un text 
conjunt. 
 
 
7. PRECS I PREGUNTES 
 
El senyor Francisco JIMÉNEZ pregunta quan es trauran definitivament els contenidors 
que hi ha al darrere de la zona dels Mossos d’Esquadra, que són els que es van retirar 
per a posar els nous, ja que ocupen espai de carretera. 
Recorda novament el prec, que ja va fer en el Ple passat, en relació amb els caixetins 
oberts dels semàfors del carrer Tarragona i insisteix en que es tanquin pel perill que 
representen. 
 
La senyora Rosa Ma. HERNÁNDEZ es refereix a l’escala petita de baixada de la plaça 
Clos, que sembla ser que els esgraons no es noten gaire i explica que ja han caigut dues 
persones i per això volen saber si hi ha alguna mesura prevista per a evitar això. 
 
El senyor Pere CALVIÑO recorda la supressió de la comissió de solucions per a la C-58 
i per això pregunta si l’equip de govern té algun plantejament per a solucionar tota la 
problemàtica tant de sorolls com de contaminació de la C-58 al seu pas per Ripollet i si 
té aquest pla, quines característiques té i en quin moment es posarà en marxa i amb 
quins recursos. 
 
El senyor Jacint PADRÓ vol continuar manifestant que, amb independència de 
l’arribada del tramvia, estan per seguir reivindicant l’arribada del tren de la línia Mollet-
El Papiol i que cal que com a Ajuntament seguim bellugant-nos per totes les 
institucions, tant d’aquí com de Madrid i així vagin coneixent Ripollet. 
 
El senyor Xavier PEÑARANDO respon al senyor Calviño en relació amb la C-58 i li 
indica que s’ha convocat la licitació per a la redacció d’un projecte de solució de 
l’impacte del pas de la C-58 per Ripollet. No obstant recorda que ja hi ha un consens a 
nivell local pel que fa a una part de la solució, concretament pel que fa la passera de 
vianants, aigües amunt i aigües avall. Li indica que de totes maneres li faran arribar per 
escrit les dades de la licitació. 
 
La senyora Rosa Ma. MARTÍN respon a la senyora Hernández en relació amb les 
escales de la plaça Clos i li indica que tenen coneixement del que ha dit però que les 
escales i la plaça en general, encara no estan acabades i ja van parlar amb l’empresa. 
Potser el que va passar és que les escales no estaven ben protegides perquè algú va 
treure la tanca de protecció quan encara no són escales practicables. Si acabada l’obra 
queda alguna cosa per a arrengar es tindrà en compte per a fer-ho quan abans. 
 
El senyor ALCALDE contesta al senyor Jiménez en relació amb els semàfors i li indica 
que en pren nota perquè, en teoria haurien d’estar ja arreglats.  
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Al senyor Padró, en relació amb el tema del tren, li indica que la setmana passada en la 
reunió del tren es va parlar també de la licitació que ha sortit per al tema del tramvia que 
ha generat un debat important a la comarca i li comenta que tots hem d’estar orgullosos 
perquè, per primera vegada a la història, el nom de Ripollet ha aconseguit estar lligat a 
infraestructures ferroviàries, per tant ja podem anar a tot arreu ja que el nom de Ripollet 
està present. Li farà a mans un article d’un diari que parla precisament en aquest sentit i 
en l’esforç fet durant molts anys. Pel que fa a la línia de tren, en l’última reunió es va 
debatre sobre el tema i es va recordar que el Ple va presentar una sèrie d’al·legacions al 
Pla Metropolità Territorial de Barcelona i una d’elles era d’això. No s’han oblidat del 
tema sinó que es van fent coses i estan pendents de rebre respostes a les seves propostes 
les quals es van fer amb els assessoraments previs necessaris i creu que estan en el camí 
d’obtenir resultats. Queda pendent una reunió amb la Secretaria d’Estat però que en un 
primer moment ens van dir que només rebrien a Madrid gent de l’Ajuntament, cosa que 
se’ls ha comunicat que no semblava bé ja que hi ha altres persones a la comissió que no 
són de l’Ajuntament i també hi tenen dret i d’altra banda, que consideraven que també 
podien venir a fer la reunió aquí i no necessàriament haver d’anar a Madrid.  
 
I, no havent-hi més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió, essent les 21.05 hores, de tot 
el que jo com a vicesecretari certifico. 
 
 
         El vicesecretari               L’alcalde                                               
 
 
 
 
  
        Víctor Siles Marc     Juan Parralejo Aragoneses                              
 
 
 
 


